



A COSMOPOLITAN ACADEMY TROPHY!

Austria, Belgium, Croatia, the Czech Republic, Denmark, Estonia, Finland, France, Germany, Great Britain, Greece, Ireland, Italy, Luxemburg, Portugal, the Netherlands, Norway, Poland, Romania, Russia, Slovakia, Spain, Sweden, and Switzerland: the European ASNs (National Sporting Authorities) are playing the game of the CIK-FIA Academy Trophy, and have each nominated a young ambassador to bear the colours of his or her nation.

The Trophy will gather together as many nationalities as there are karts on the track, with almost one third of the field being made up of non-European drivers coming from Asia, Africa and South America.

The selection procedure differed from country to country, the ASNs being free to choose. Some placed the emphasis on performance by opting for a driver already known for his or her experience and top speed, while others preferred to give the chance to a driver who is highly skilled on the national scene but has no international experience through lack of opportunity or funding.

Although the selection period was short, some federations really put their candidates through the mill, with «against the clock» assessments in karts identical to those of the Academy (Poland, France), with interviews by sports experts and psychologists (France) or with observations by a jury at the scene of national championship races (Great Britain). In so doing, the ASNs of Poland, France and Great Britain thus selected Bartłomiej Mirecki, Anthoine Hubert and Roy Johnson respectively.

The other European «Academicians» will be Gabriela Jilkova (Czech Republic), Brad Brunner (Austria), Mathieu Di Giacomo (Belgium), Michael Waldherr (Germany), Magnus Ruud Kjaer (Denmark), German Villanueva (Spain), Hans Villemi (Estonia), Niklas Tiihonen (Finland), Fillipos Kalesis (Greece), Martin Kodric (Croatia), Conor Dunne (Ireland), Alessio Profeta (the Italian from Sicily), Oliver Thill (Luxemburg), Charles Leclerc (Monaco), Max Koebolt (Netherlands), Oystein Helgheim (Norway), Ricardo Antunes (Portugal), Ioan Stefan (Romania), Vsevolod Gagen (Russia), Sandor Jakab (Slovakia), and Hannes Nilsson (Sweden). As for Severin Amweg from Switzerland, he more than any of the others will be travelling in a family group, as his older brother is entered in the «U18» World Championship!



UN TROPHEE ACADEMIE COSMOPOLITE !

Autriche, Allemagne, Belgique, Croatie, Danemark, Espagne, Estonie, Finlande, France, Grande-Bretagne, Grèce, Irlande, Italie, Luxembourg, Portugal, Norvège, Pays-Bas, Pologne, Roumanie, Russie, Slovaquie, Suède, Suisse, Tchéquie : les ASN (Autorités Sportives Nationales) européennes jouent le jeu du Trophée Académie de la CIK-FIA et ont chacune nommé un jeune ambassadeur pour porter les couleurs de leur nation.

Le Trophée réunira autant de nationalités qu'il y aura de karts sur la piste, près d'un tiers du plateau des Académiciens étant constitué des pilotes non-européens, venant d'Asie, d'Afrique et d'Amérique du Sud.

Les modes de sélection ont différé selon les pays, les ASN étant libres de leur choix. Certaines ont joué la carte de la performance en optant pour un pilote connu pour son expérience et sa pointe de vitesse ; d'autres ont cherché à donner sa chance à un pilote émérite sur la scène nationale, mais sans expérience internationale, faute d'opportunité ou de budget.

Bien que le délai de sélection ait été court, quelques fédérations ont véritablement mis à l'épreuve leurs candidats, dans des évaluations « contre la montre » sur des karts identiques à ceux de l'Académie (Pologne, France), dans des entretiens face à des experts et psychologues du sport (France) ou lors d'observations par un jury sur le lieu de compétitions de championnat national (Grande-Bretagne). Les ASN de Pologne, France et Grande-Bretagne ont ainsi respectivement sélectionné Bartłomiej Mirecki, Anthoine Hubert et Roy Johnson.

Les autres « Académiciens » européens seront la Tchèque Gabriela Jilkova, l'Autrichien Brad Brunner, le Belge Mathieu Di Giacomo, l'Allemand Michael Waldherr, le Danois Magnus Ruud Kjaer, l'Espagnol German Villanueva, l'Estonien Hans Villemi, le Finnois Niklas Tiihonen, le Grec Fillipos Kalesis, le Croate Martin Kodric, l'Irlandais Conor Dunne, l'Italien de Sicile Alessio Profeta, le Luxembourgeois Oliver Thill, le Monégasque Charles Leclerc, le Néerlandais Max Koebolt, le Norvégien Øystein Helgheim, le Portugais Ricardo Antunes, le Roumain Ioan Stefan, le Russe Vsevolod Gagen, le Slovaque Sandor Jakab et le Suédois Hannes Nilsson. Quant au Suisse Severin Amweg, il se déplacera plus que tous les autres en famille, son frère aîné étant pour sa part engagé dans le Championnat du Monde « M18 » !